
 

 

Gemeente Tilburg 
t.a.v. de gemeenteraad 
Postbus 90155 
5000 LH Tilburg 
 
Onderwerp: reactie concept programmabegroting 2025  
 
Tilburg, 31 oktober 2024 
 
Geachte leden van de gemeenteraad, 
 
Graag reageren we middels deze brief op de concept programmabegroting 2025 zoals deze 
aan uw raad voorligt.  
 
Over het algemeen waarderen we de financiële ruimte die in de programmabegroting 2025 
voor sport wordt gemaakt. We constateren wel dat veel investeringen incidenteel zijn of 
gedekt via reserves. Wij pleiten ervoor om in de Perspectiefnota richting 2026 meer 
structureel ruimte te maken voor de noodzakelijke groei van het sportaanbod en de inzet van 
sport en bewegen als preventiemiddel. Daar waar landelijk de financiering van sport onder 
druk komt te staan, zal er een extra verantwoordelijkheid komen te liggen bij de lokale 
overheid om sport en bewegen voor alle inwoners bereikbaar en betaalbaar te houden. Met 
name voor volwassen inwoners die het o.a. financieel lastig hebben zijn de 
ondersteuningsmogelijkheden voor structurele sportparticipatie (te) beperkt.. 
 
Er zit veel energie bij de vele sportverenigingen en -aanbieders in de stad. We constateren 
echter ook dat deze sportverenigingen vaak aanlopen tegen capaciteits- en/of 
accommodatievraagstukken. We vragen extra aandacht van de gemeente om samen met 
hen deze vraagstukken op te pakken. De snelheid van bouwen en innoveren houdt geen 
gelijke tred met de groeiende vraag naar sportaanbod. Het is noodzaak om aanbieders zo te 
huisvesten, dat wachtlijsten worden beperkt. 
 
In april 2022 hebben we een aantal aanbevelingen gedaan aan de informateur van het 
college om op te nemen in het coalitieakkoord. We zien veel van deze aandachtspunten ook 
in de begroting 2025 de financiële ruimte krijgen. Een reflectie op de gedane aanbevelingen 
vindt u in de bijlage. 
 
We kijken er naar uit om samen met het college en met uw raad, ook het komende jaar 
hierover in gesprek te blijven.  
 
Met sportieve groeten, 
Namens de Tilburgse Sportraad 
 
 
 
Frans van de Ven,      
voorzitter  
  



 

 

Reflectie op aanbevelingen aan de informateur 
 

• Investeer extra in sport, omdat elke daarin geïnvesteerde euro minimaal het dubbele 
oplevert. 
We zien dat dit college, en hopelijk ook uw raad, ook in 2025 het belang van sport en 
bewegen blijft onderschrijven door diverse investeringen te doen in o.a. beachvelden, 
diverse kunstgras, trainingsveldverlichting, biketrial. Fijn dat de financiële mogelijkheden 
uitgebreid worden. Wel is het nu van belang dat snel wordt overgegaan tot realisatie.  
We hebben wel zorgen over de “taakstelling op Sport”. Hoewel die zich in eerste instantie 
zal richten op bedrijfsvoering moet ervoor gewaakt worden dat dit ten koste gaat van de 
betaalbaarheid en bereikbaarheid van sport voor álle inwoners.  

 

• Help sportclubs en sportondernemers die willen investeren in het versterken van hun 
wijk- en buurtfunctie.  
De sportparkmanagers worden ook in 2025 gefinancierd vanuit de reserve Transitiefonds 
Wijkgericht werken. We zijn benieuwd naar de eerste ervaringen en pleiten ervoor om, bij 
positieve ervaringen, hier vanaf 2026 structureel financiering voor te vinden. Bij voorkeur 
niet ten laste van de sportbegroting, omdat juist deze functie ook bijdraagt een het beter 
benutten van sport en bewegen als middel voor diverse sociale vraagstukken. Hierbij 
benoemen we expliciet het voorkomen van eenzaamheid en overlast en het bevorderen 
van sociale cohesie en inclusie.  
In onze maandelijkse gesprekken met sportaanbieders in de diverse wijken zien we de 
betekenis en mogelijkheden van sport- en beweegaanbieders voor de wijkbewoners. 

 

• Help sportondernemers aan een helder aanspreekpunt binnen de gemeente om te 
kunnen praten over hun maatschappelijke rol en betrokkenheid in de stad.  
Het Lokaal Platform Ondernemende Sportaanbieders, dat mede door het Sportbedrijf en 
het Tilburgs Sportakkoord wordt ondersteund, geeft hier invulling aan. 
 

• Zorg er tevens voor dat organisaties die zich op welke wijze dan ook bezighouden met 
de mensen in de stad (GGD, KBO, ContourdeTwern enz.) beter met elkaar gaan 
samenwerken. 
Naast de reguliere inzet van Sportbedrijf en partners, biedt het Tilburgs Sportakkoord ook 
experimenteerruimte om ambities uit te werken en (nieuwe) samenwerkingen te 
ontdekken. Goed te lezen dat deze inzet door het college ook in 2025 wordt 
ondersteund.  

 

• Zorg dat het aanbod zichtbaar en laagdrempelig is. Biedt minima en kwetsbare 
doelgroepen meer ondersteuning bij het vinden van hun weg naar de sport.  
We blijven het van groot belang vinden dat er meer aandacht komt voor het meedoen 
van kwetsbare inwoners die het ook financieel minder breed hebben. Bij een inclusieve 
stad die Tilburg wil zijn moet ook deze doelgroep toegang hebben tot het sport- en 
beweegaanbod. Dit staat door allerlei landelijke (politieke) ontwikkelingen steeds verder 
onder druk. We blijven het belang van (financiële) ondersteunende regelingen zoals de 
Meedoenregeling benadrukken. 
Goed dat er ingezet wordt op het stimuleren van bewegen door ouderen, door het 
aanstellen van wijkgerichte beweegcoaches voor senioren.  
We zien de aandacht voor het stimuleren van sport en bewegen bij deze doelgroepen 
ook terug in de tussentijdse resultaten van bijvoorbeeld het Tilburgs Sportakkoord. Het 
recent in het Spoorpark gehouden “Just Move Festival” is daarvan een goed voorbeeld.  
Uniek is dat de sportaanbieders hier in gezamenlijkheid zelf de regie hebben genomen. 
Wat de TSR betreft, verdient dit initiatief een vervolg en ook ondersteuning vanuit de 
gemeente in 2025.  



 

 

 

• Zorg voor continue aandacht voor en financiering van (top)sportevenementen en hun 
maatschappelijke side-events, om op die manier de kracht van topsport te benutten voor 
de breedtesport. Hierbij is zowel jaarlijkse subsidie voor bestaande 
topsportevenementen, als het opbouwen van een spaarpot voor incidentele, grotere 
topsportevenementen en hun maatschappelijke side-events belangrijk. 
Fijn dat er aandacht is voor het aanvullen van de reserve Topsportfonds om tijdig mee te 
kunnen dingen met topsportevenementen die, in combinatie met side events en de inzet 
van sport als middel, bijdragen aan een goed sportklimaat in de gemeente. Het blijft zaak 
om dit fonds zo goed mogelijk gevuld te houden. 
Ook het mogelijk maken van tijdelijke voorzieningen voor het ijssportcentrum om grote 
sportevenementen te kunnen hosten juichen we toe, vooral als die zoals in de begroting 
aangegeven in 2025 kunnen worden omgezet naar permanente oplossingen.  
 

• Blijf de beweging van #TeamTilburg stimuleren en coördineren en zoek borging samen 
met het bedrijfsleven.  
We missen nog aandacht voor de structurele financiering van dit belangrijke initiatief voor 
sportieve talentontwikkeling. 
 

• Help sportverenigingen met het verduurzamen van hun clubaccommodatie, door hiervoor 
subsidies beschikbaar te stellen. 
We missen nog een impactvolle regeling vanuit gemeentezijde om het eigendom van 
verenigingen duurzamer te maken. In de ogen van de TSR een gemiste kans. Extra 
risicovol omdat ook de landelijke middelen hiervoor afnemen. Samen met de lokale 
sportverenigingen investeren in het moderniseren en verduurzamen van hun 
accommodaties heeft vele maatschappelijke, sportieve, economische en duurzame 
voordelen. We denken dat een investering hierin bijdraagt aan de 
duurzaamheidsdoelstellingen van Tilburg. 
 

• Zorg voor een goede bereikbaarheid en toegankelijkheid van accommodaties. Een 
groene omgeving nodigt inwoners uit de sportaccommodatie wandelend of fietsend te 
bezoeken. 

• Zorg dat de stad een speelplek wordt voor iedereen. Juist daar waar verdichting door 
woningbouw plaatsvindt, is een leefbare en groene openbare ruimte essentieel! Houdt 
daarom bij stadsontwikkelingen vast aan richtlijnen die daarbij helpen, zoals de 
vastgestelde aanpak Bewegen, Ontmoeten, Sporten en Spelen. Ontwikkel daarnaast een 
sport- en beweegkaart om, naar voorbeeld van de recent geactualiseerde 
stadsnatuurkaart, gegarandeerd ruimte voor sporten en (fun) bewegen te verwerken in 
de ruimtelijke ordening.  
Zoals aangegeven in ons advies over de Mulier rapportage “Ruimte voor sport in de 
gemeente Tilburg” van 3 april 2024, pleiten wij voor een lange termijnplanning voor 
sportcapaciteit en dus ook voor de structurele financiering daarvan. Dit ook om in de 
verdichtende stad, een gezond sport- en beweegklimaat te behouden en een goede 
nabijheid en bereikbaarheid in de toekomst te garanderen. Ook hopen we op 
onconventionele oplossingen zoals semipermanente sportvoorzieningen voor de 
binnensport. We blijven graag in gesprek over de voortgang van een integraal 
huisvestingsplan voor de sport en rekenen op uw raad om hier te zijner tijd ook de 
financiering voor veilig te stellen. 


